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P R O T O K Ó Ł  Nr XIV/11 

 

z obrad czternastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się odbyła dnia 24 

listopada 2011 roku.  

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Bolesław Zemła. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 20.15. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2.   Przedstawienie porządku obrad.  

3.   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4.   Wystąpienia zaproszonych gości.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVIII/487/06 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 27 

kwietnia 2006 roku w sprawie programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Cieszyn. 

6.   Pierwsze czytanie projektu budżetu miasta Cieszyna  na rok 2012. 

7.   Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1.  zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych dla zawodników  

        osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym  

        współzawodnictwie sportowym, 

7.2.  zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna Nr VII/59/11 z dnia 14 kwietnia 2011r. w  

        sprawie ustalenia godzin bezpłatnego nauczania oraz ustalenia opłat za świadczenia  

        w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, 

7.3.  powierzenia Gminie Ustroń organizacji nauki religii Kościoła Zielonoświątkowego, 

7.4.  ustalenia statutu jednostki budżetowej Żłobki Miejskie w Cieszynie, 

7.5.  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

        dzierżawy dot. części działki nr 103/1 obr. 43 położonej przy ul. Przykopa 

        w  Cieszynie, 

7.6.  wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy  

        dzierżawy części działki nr 116 obr. 66, 

7.7.  uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, polegających na  

        zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody, 

7.8.  określenia na rok 2012 wysokości podatku od nieruchomości, 

7.9.  określenia wzoru formularza INFORMACJI W SPRAWIE PODATKU OD  

        NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO, LEŚNEGO – IN – 1 dla osób fizycznych, 

7.10.  określenia wzoru formularza DEKLARACJI NA PODATEK OD  

          NIERUCHOMOŚCI – DN – 1 od osób prawnych, jednostek organizacyjnych oraz  

          spółek niemających osobowości prawnej, jednostek organizacyjnych Agencji  

          Własności Rolnej Skarbu Państwa i Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy       

          Państwowe, 

7.11.  zmiany uchwały nr II/13/10 Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie określenia na rok    

          2011  wysokości stawek podatku od nieruchomości, uchwały nr III/24/02 Rady  

          Miejskiej w Cieszynie w sprawie określenia wzoru formularza DEKLARACJI NA  

          PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI – DN – 1 od osób prawnych, jednostek  

          organizacyjnych oraz spółek niemających osobowości prawnej, jednostek  

          organizacyjnych Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa i Państwowego  
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                Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe oraz uchwały nr XLIV/434/05 Rady    

                Miejskiej w Cieszynie w sprawie określenia wzoru formularza INFORMACJI W  

                SPRAWIE PODATKU OD NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO , LEŚNEGO dla  

                osób fizycznych, 

       7.12. zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień  

                niektórych nieruchomości z podatku od nieruchomości, 

       7.13. określenia na rok 2012 stawek podatku od środków transportowych, 

       7.14. określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad jej ustalania  

                i poboru, 

       7.15. zmiany budżetu Miasta na 2011 rok, 

       7.16. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011-2025, 

       7.17. powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej Cieszyna. 

       8.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

       9.   Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania    

             radnych. 

10. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

11.  Oświadczenia i sprawy różne.  

12.  Zamknięcie sesji.  

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył czternastą sesję Rady Miejskiej 

Cieszyna.  

Przewodniczący przywitał przybyłych na obrady gości: Posłankę na Sejm RP Panią 

Aleksandrę Trybuś, wybraną z listy Platformy Obywatelskiej, Radnego Rady Powiatu 

Cieszyńskiego Pana Ryszarda Macurę oraz Pana Janusza Menderę, właściciela firmy „Strefa 

Wolności”.  

Następnie przywitał Wysoką Radę, Pana Burmistrza Miasta Cieszyna Mieczysława Szczurka, 

I Z-cę Burmistrza Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Pana Adama Swakonia, Skarbnika 

Miasta Panią Alicję Dąbrowską oraz Sekretarza Miasta Pana Ryszarda Mazura.  

Przewodniczący Rady przywitał również kierowników miejskich jednostek organizacyjnych, 

pracowników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców oraz wszystkich 

obecnych. 

W sesji uczestniczyło 21 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła  -  przypomniał, że wszyscy Państwo otrzymali porządek obrad. Zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć uwagi, bądź propozycje zmian do tego dokumentu? 

 

Halina Bocheńska – wniosła, aby w przyszłości w tytułach projektów uchwał które proponuje 

się zmienić, zamieszczać numer zmienianej uchwały. W projekcie uchwały oznaczonym 
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w porządku obrad jako 7.12 nie został zamieszczony numer zmienianej uchwały Rady 

Miejskiej. 

 

Bolesław Zemła – zapoznał Radę z dwoma pismami Burmistrza Miasta Cieszyna w sprawie 

wycofania z listopadowej sesji Rady tematów obejmujących aktualizację Gminnego 

Programu Ochrony Środowiska Miasta Cieszyna oraz uchwalenie Programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Cieszyn. 

Z uwagi na brak dalszych uwag do porządku obrad, przystąpiono do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z obrad XIII sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 27 

października 2011 roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – poprosił o zabranie głosu Panią Posłankę na Sejm RP Aleksandrę Trybuś. 

 

Aleksandra Trybuś – powiedziała, że przede wszystkim chciała się Państwu Radnym 

przedstawić, gdyż nie będąc dotychczas działaczką samorządową, nie jest w tym środowisku 

powszechnie znana. Poinformowała, iż przed objęciem mandatu Posła na Sejm RP, 

sprawowała funkcję Wicedyrektora Gimnazjum i Liceum Towarzystwa Ewangelickiego w 

Cieszynie. Zaprosiła do współpracy, wyrażając nadzieję, że relacje między samorządami na 

różnych szczeblach a Parlamentem, będą układały się bardzo dobrze. Powiedziała, że 

podobnie jak inni parlamentarzyści, otrzymała podjęte przez Radę Miejską Cieszyna na sesji 

w dniu stanowisko w sprawie drogi 81 i 938. Wyraziła nadzieję, że będzie miała okazję 

podczas pracy w Komisjach, przekazać temat komuś, kto będzie pracował w Komisji 

Infrastruktury. Zaznaczyła, że na pewno będzie brała udział w pracach Komisji Mniejszości 

Narodowych i Etnicznych oraz prawdopodobnie w pracach Komisji Edukacji.  

 

Bolesław Zemła – podziękował Pani Poseł za wystąpienie, życząc samych sukcesów 

w wypełnianiu mandatu Posła. Następnie poprosił o zabranie głosu Pana Janusza Menderę, 

reprezentującego Spółkę z o.o. „Strefa Wolności”. 

 

Janusz Mendera – podziękował za możliwość zaprezentowania działalności centrum 

rekreacyjnego „Strefa Wolności”, które powstało w Cieszynie w halach byłej „Termiki”. 

Poinformował, że ze starych, zdewastowanych, pofabrycznych hal zrobiono miejsce 

przyjazne i posiadające bogatą ofertę dla osób w każdy wieku. W skład kompleksu wchodzą: 

ścianka wspinaczkowa, siłownia aerobowa, sala do zajęć sportowych (gdzie odbywają się 

zajęcia fitness – FLOWIN), bawialnia dla dzieci i kawiarnia. Dokonał prezentacji 

multimedialnej, zaś dokument pisemny stanowi załącznik do protokołu. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, że poprosiła i przekonała Pana Janusza Menderę, aby 

podzielił się z Radą informacją na temat nowopowstałego centrum rekreacyjnego „Strefa 

Wolności” i przedstawił poszczególne etapy powstawania tego ośrodka w naszym mieście. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem do Pana Janusza Mendery, czy składał do Władz 

Miasta wniosek o przyznanie ulg z tytułu utworzenia 8 nowych miejsc pracy? 
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Janusz Mendera – odpowiedział, że nie, natomiast zwracał się z prośbą o zamianę formy 

płatności podatku od nieruchomości pomieszczeń znajdujących się w budynku Miejskich Hal 

Targowych przy ul. Stawowej 6 w Cieszynie,  z formy finansowej na barter – organizacja 

w ramach tej kwoty podatku (około 1 tys. zł miesięcznie), zajęć dla około 10 dzieci 

z Cieszyna. Dodał, iż niestety mimo przychylności i wsparcia Komisji Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów oraz Państwa Radnych, odpowiedź była odmowna. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż warto się jeszcze na przyszłość zainteresować tą pomocą. 

 

Bolesław Zemła – podziękował Panu Januszowi Menderze za dokonaną prezentację. 

Następnie  poinformował wszystkich obecnych o bardzo miłej uroczystości jaka będzie miała 

miejsce. Poprosił o zabranie głosu Pana majora Ryszarda Warchockiego z Wojskowej 

Komendy Uzupełnień w Bielsku – Białej. 

 

mjr Ryszard Warchocki –  powiedział, iż przypadł mu w udziale zaszczytny obowiązek 

w imieniu Ministra Obrony Narodowej RP wręczyć srebrne medale za „Zasługi dla 

Obronności Kraju”. Medale te przyznawane są rodzicom, których przynajmniej trzech synów 

odbywało czynną służbę wojskową. Jest to jedyne odznaczenie wojskowe, które jest 

przyznawane osobom nie będącym żołnierzami lub pracownikami wojska.  

 

ppłk Andrzej Rajczyk  - odczytał treść decyzji Ministra Obrony Narodowej z dnia 25.10.2011 

roku, w której srebrne medale za „Zasługi dla Obronności Kraju” nadano Panu Alojzemu 

Pieczonce oraz Pani Otylii Pieczonce. 

 

Mjr Ryszard Warchocki dokonał odznaczenia Państwa Otylii i Alojzego Pieczonków 

srebrnymi medalami za „Zasługi dla Obronności Kraju”. Gratulacje odznaczonym złożyli  

również Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Burmistrz Miasta Cieszyna. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVIII/487/06 Rady 

Miejskiej Cieszyna z dnia 27 kwietnia 2006 roku w sprawie programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Cieszyn. Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

 

Kazimierz Kabiesz -  powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

w/w stanowisko zaopiniowała pozytywnie. Poprosił o dopuszczenie do głosu Panią Prezes 

Spółki z o.o Zakład Budynków Miejskich  Elżbietę Domagałę.    

 

Elżbieta Domagała – w formie prezentacji multimedialnej przedstawiła informację na temat 

ważniejszych zadań dotyczących gospodarki mieszkaniowej, wykonywanych w latach 2007-

2011 przez Zakład Budynków Miejskich w Cieszynie Sp. z o.o. 

Materiał pisemny stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad - Pierwsze 

czytanie projektu budżetu miasta Cieszyna  na rok 2012. Poprosił o zabranie głosu 

Przewodniczącą Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 
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Maria Liwczak – przedstawiła informację na temat przedłożonego projektu budżetu Miasta 

Cieszyna na rok 2012, podając podstawowe wielkości po stronie planowanych dochodów 

i wydatków budżetowych, jak również przychody, rozchody, deficyt, rezerwę ogólną i 

rezerwy celowe. 

Materiał pisemny stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto poinformowała, iż Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów realizując zapis 

uchwały  Nr  XLVIII/493/10 Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej proponuje: 

- dnia  28 listopada br. o godz. 15.00  zorganizowanie spotkania roboczego radnych Rady 

Miejskiej  z Burmistrzem Miasta i  Skarbnikiem Miasta, 

- do dnia 5 grudnia br. przekazanie przez Komisje, kluby i radnych do Komisji Rozwoju, 

Gospodarki i Finansów,  zbilansowanych  poprawek do projektu budżetu  Miasta na rok 2012, 

- dnia 6 grudnia br. godz. 15.00  posiedzenie Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

z przewodniczącymi pozostałych komisji  - przyjęcie ostatecznej opinii o projekcie budżetu – 

zbiorczy wniosek Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

Bolesław Zemła – przychylił się do wniosku Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

BM Mieczysław Szczurek – poprosił o zwolnienie Go z uczestnictwa w spotkaniu 

zaplanowanym na dzień 28 listopada br., gdyż w tym terminie będzie przebywał za granicą. 

 

Alicja Wlach – uznając obecność Pana Burmistrza na tym spotkaniu za bardzo wskazaną,  

zaproponowała zmianę terminu np. na wtorek 29 listopada br. 

 

BM Mieczysław Szczurek – powiedział, iż zakładając planowy przylot samolotu we wtorek  

w godzinach popołudniowych, spotkanie mogłoby się odbyć około godz. 17.00. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała środę, 30 listopada br. godz. 15.00. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów przeciwnych, ustalono termin spotkania radnych  

z Burmistrzem Miasta  i Panią Skarbnik na dzień 30 listopada br., godz. 15.00 w Ratuszu.  

Zgodnie z propozycją Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów posiedzenie tejże Komisji 

z udziałem przewodniczących wszystkich komisji odbędzie się dnia 6 grudnia br. o godz. 

15.00. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że złożyła cztery wnioski do projektu budżetu Miasta Cieszyna 

na rok 2012. Odpowiedzi na trzy z nich nie były merytoryczne, stąd nie będzie się do nich 

odnosić, natomiast odpowiedź na wniosek dotyczący wykupu gruntów uznała za 

niezadawalający. Powiedziała, iż oczekuje na merytoryczne odpowiedzi na swoje wnioski 

przed terminem uchwalenia budżetu Miasta. 

 

Adam Wójtowicz – w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej złożył wniosek 

o przedstawienie ogólnego budżetu wszystkich samorządowych jednostek organizacyjnych 

wg następującego wzoru – dochody (1.założenia na rok 2011, 2.przewidywana realizacja, 3. 

projekt na rok 2012, procentowy stosunek 1:2  oraz 3:2);  wydatki (1.założenia na rok 2011, 

2. przewidywana realizacja, 3. projekt na rok 2012, procentowy stosunek 1:2  oraz 3:2); 

wynagrodzenia i pochodne (1.założenia na rok 2011, 2.przewidywana realizacja, 3. projekt na 

rok 2012, procentowy stosunek 1:2  oraz 3:2). 
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Czesław Banot – poprosił o uwzględnienie w budżecie Miasta na rok 2012 zabezpieczenia 

finansowego na zatrudnienie osób niepełnosprawnych. Powiedział, że nasza Gmina płaci 

rocznie około 121.000,00 zł kary do PFRON-u za niezatrudnianie w odpowiednich 

jednostkach tej ilości osób niepełnosprawnych, która powinna być zatrudniona. Następnie 

odniósł się do danych zawartych w projekcie budżetu Miasta Cieszyna na rok 2012 – części 

opisowej „Kultura fizyczna  i sport”. Powiedział, iż z informacji wynika, że na bieżącą 

działalność MOSiR-u zaplanowano kwotę 3.086.489,00 zł. Poza podanymi dwiema kwotami 

– 570.100,00 zł oraz 461.500,00 zł oczekiwałby informacji, na co przewiduje się 

przeznaczenie pozostałej kwoty. Ponadto wspomniał, iż uczestniczył w spotkaniu Zarządu 

Spółki z o.o. Zakład Gospodarki Komunalnej w Cieszynie, gdzie dowiedział się, że jeśli 

dofinansowanie ze strony Miasta pozostanie na zaplanowanym poziomie, to ZGK będzie 

musiało zadłużyć majątek na około 500.000,00 zł. Na zakończenie odniósł się do zatrudnienia 

w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji i karze 36.800,00 zł, jaką musi płacić do PFRON-u 

za niezatrudnianie osób niepełnosprawnych. Zaproponował przekazanie prowadzenia 

parkingów w mieście do np. Miejskiego Zarządu Dróg i obniżenie zatrudnienia w MOSiR  do 

25 osób, w ten sposób uniknięto by  płacenia kar do PFRON. 

 

BM Mieczysław Szczurek  – powiedział, że dokładnie dzisiaj rano zapadła decyzja w sprawie 

przekazania prowadzenia parkingów w mieście Miejskiemu Zarządowi Dróg. 

 

Czesław Banot – wyraził zadowolenie z takiego obrotu sprawy. 

 

Adam Wójtowicz – w związku z przedstawionym projektem budżetu Miasta Cieszyna na rok 

2012 zwrócił się z następującymi pytaniami:  

- dlaczego w budżecie na rok 2012 zaplanowano dochody ogółem mniejsze od 

przedstawionych  w  Wieloletnim  Programie Finansowym  na  lata 2011-2025 ( po zmianach) 

o 10.143.378,00 zł  (-6,82%), 

-  dlaczego zwiększono wydatki ogółem porównując Wieloletni  Program Finansowy  na  lata 

2011-2025 (po zmianach) i budżet na rok 2012  o 722.020,27 zł (+0,52%), jednocześnie 

zmniejszając dochody o 10.143.378,99 zł, 

- na podstawie czego zaplanowano w roku 2012 wzrost dochodów o 9,38%, skoro 

przewidywane dochody w budżecie Miasta na rok 2011 (po zmianach) są mniejsze o 12,60% . 

 

Bolesław Zemła – poprosił Pana radnego o złożenie w/w pytań na piśmie. 

 

Ad 7. 

 

Ad.7.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania  

i pozbawiania stypendiów sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki 

sportowe w międzynarodowym i krajowym współzawodnictwie sportowym. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – poprosił o uwzględnienie autopoprawki do przedstawionego 

projektu uchwały, polegającą na wykreśleniu w § 5 ust. 2 punktu 5), jak również wykreśleniu 

w § 9 ust. 5 wyrażenia „…o których mowa w ust. 1,2 i 6”. Ponadto dodał, iż załącznik do 

projektu uchwały, jakim jest wzór wniosku o przyznanie stypendiów, uzupełniony został 

zgodnie z sugestiami  Państwa radnych. 
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Eugeniusz Raabe- poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu opowiedziała  się za 

zrównaniem kwot przyznawanych stypendiów dla sportowców niepełnosprawnych  ruchowo  

oraz sportowców pełnosprawnych.  

 

Alicja Wlach – odnosząc się do zapisu § 5 ust. 5  stwierdziła, iż wyrażenie „… zawodnicy 

pobierając stypendia…” powinno brzmieć: „… zawodnicy pobierają stypendia…”. Ponadto 

przytaczając brzmienie § 6 ust. 4, zaproponowała przeredagowanie wyrażenia „…w terminie 

3 dni od dnia wezwania do ich usunięcia.” 

 

Czesław Banot – w imieniu grypy radnych, złożył wniosek o wprowadzenie do projektu 

uchwały następujących zmian: 

-  w § 3 ust. 6, pkt 2) wpisać „zajęcie miejsca I-VIII w igrzyskach paraolimpijskich, 

-  w § 3 ust. 6 pkt 6) wpisać „zajęcie miejsca I-VI w Mistrzostwach Europy w dyscyplinach 

paraolimpijskich, 

- w § 3 ust. 6 wykreślić punkt 7, tym samym zmienić  kolejność kolejnych punktów, 

- w § 3 ust. 6 w dotychczasowych punktach 9, 11 i 12 wpisać „zajęcie miejsca I-VI…”, 

- w § 3 ust. 6 wykreślić dotychczasowe punkty 13 i 14, 

- w § 5 ust. 2 punkcie 1) wyrażenie „pkt 1-3” zmienić na „pkt 1-4”, 

- w § 5 ust. 2 punkcie 2) wyrażenie „pkt 4-10” zmienić na „pkt 5-6”, 

- w § 5 ust. 2 punkcie 3) wyrażenie „pkt 11-13” zmienić na „pkt 7-9”, 

- w § 5 ust. 2 punkcie 4) wyrażenie „pkt 14” zmienić na „pkt 10-11”. 

 

BM Mieczysław Szczurek – przychylił się do sugestii Pani radnej Alicji Wlach, aby w § 5 ust. 

5 w słowie „pobierając” wykreślić  literę „c”, natomiast w § 6 ust. 4 wyrażenie „…w terminie 

3 dni od dnia wezwania do ich usunięcia” zamienić na „…w terminie 3 dni od dnia 

otrzymania wezwania”. Powiedział, iż niestety nie może się zgodnie z wnioskiem 

przedstawionym przez Pana radnego Czesława Banota. Powołał się na zapisy dwóch  

rozporządzeń Ministra Sportu i Turystyki. Pierwsze rozporządzenie z dnia 20.09.2006r. w 

sprawie stypendiów sportowych dla członków kadry narodowej – przyznanie stypendiów od 

miejsca I do VIII, drugie rozporządzenie z dnia 26.01.2009r. w sprawie stypendiów 

sportowych dla członków kadry narodowej osób niepełnosprawnych i kadry paraolimpijskiej 

– przyznawanie stypendia wyłącznie za miejsca od I do III. Przytoczył dwa punkty z tego 

rozporządzenia: § 4 ust.1 „Członek kadry paraolimpijskiej lub kadry narodowej osób 

niepełnosprawnych może pobierać tylko jedno stypendium”, ust. 2 „Stypendium nie 

przyznaje się członkowi kadry paraolimpijskiej lub kadry narodowej osób 

niepełnosprawnych, który pobiera  stypendium sportowe przyznane na podstawie przepisów 

o stypendiach sportowych dla członków kadry narodowej i olimpijskiej”.  

 

Alicja Wlach – powiedziała, że skoro nie mogą się dublować źródła otrzymania stypendiów, 

to tym bardziej możemy rozszerzyć ilość miejsc, aby zawodnicy którzy nie otrzymają 

stypendium na podstawie rozporządzeń, otrzymali je na podstawie naszej uchwały. Dodała, że 

chodzi również o to, aby wysokość tych stypendiów była taka sama za zajęcie I i VIII 

miejsca. 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – powiedział, że trudno mówić o takim samym stypendium dla kogoś 

kto zdobył I i VIII miejsce. Jeżeli będzie w tej samej dyscyplinie sportowej ktoś kto osiągnął 

miejsce I i VIII, to z całą pewnością będzie wniosek o to, aby stypendium zróżnicować. 

 

Alicja Wlach – nie zgodziła się z wypowiedzią Z-cy BM Jana Matuszka. 
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BM Mieczysław Szczurek – ponownie odniósł się do przytoczonego wcześniej 

rozporządzenia, informując, że dla członków kadry narodowej za zdobycie I miejsca (w 

zależności od kategorii)  jest trzykrotność podstawy, za VIII jest jednokrotność, a nawet 0,4 

krotności,  natomiast jeśli chodzi o paraolimpijczyków, to za zajęcie I miejsce jest (w 

zależności od rangi mistrzostw) od 100% , za III miejsce do 60%, stąd też jest stosowane  

różnicowanie. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że skoro przepisy prawa regulują możliwość otrzymywania 

stypendiów sportowych z innych źródeł, opowiedział się za wykreśleniem w § 9 ust. 1 punktu 

5). 

 

Eugeniusz Raabe – wyraził przekonanie, że przytoczone przepisy nie są wytycznymi,  

dyrektywą dla organów samorządu Stwierdził, że Rada nie musi się tym kryterium 

nadrzędnym kierować. Wydaje się, że chodzi nam o to, aby przyciągać młodzież, ale nie tylko 

pieniędzmi. 

 

Alicja Wlach – zapytała, kiedy zawodnik będzie mógł otrzymać stypendium z budżetu 

Miasta? 

 

Z-ca BM Jan Matuszek – wyjaśnił, iż chcemy uniemożliwić taką  sytuację, kiedy Minister z 

czystym sumieniem powie członkowi kadry narodowej, że ponieważ pobiera stypendium w 

Cieszynie, nie ma możliwości otrzymania stypendium z budżetu Państwa. Tego chcemy 

uniknąć. Wyjaśnił, że stypendium z budżetu Miasta zawodnik będzie otrzymywał wtedy, 

kiedy będzie osiągał niższe wyniki, aniżeli te, które są zapisane w przepisach państwowych. 

Powiedział, że nie chcemy mówić o  dyskryminacji, w tym projekcie uchwały znacznie 

rozszerzamy zakres w stosunku do tego, co robi budżet państwa. Paraolimpijczykom mamy 

możliwość  przyznania stypendium na podstawie naszej propozycji. Różnicowaliśmy 

z takiego samego powodu, z jakiego zrobił to Minister. W zawodach paraolimpijskich staruje 

zdecydowanie mniej zawodników i stąd taka, a nie inna sytuacja. Najprawdopodobnie tym też 

kierował się Minister, różnicując to mimo wszystko. Zwrócił uwagę, że grupa radnych 

proponuje wykreślić pkt 14) zajęcie miejsca IV-VI za osiągnięcia młodzieży w mistrzostwach 

Polski  młodzieżowców i juniorów. Tam gdzie chcemy najbardziej motywować, Państwo 

proponujecie, żeby tego nie czynić. Stwierdził, że jest to niezrozumiałe. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, że propozycje podane przez Pana radnego jeszcze nie były 

przegłosowane.  

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, iż z przepisów wynika, że paraolimpijczyk otrzyma 

stypendium z Ministerstwa za zajęcie miejsc od I do III.  Intencją radnych jest, aby otrzymał 

nasze stypendium za zajęcie IV miejsca. 

 

Alicja Wlach – zapytała o wysokość stypendiów ministerialnych. 

 

BM Mieczysław Szczurek – stwierdził, iż nie można precyzyjnie podać konkretnej kwoty, 

gdyż  jej wysokość  jest uzależniona od dyscypliny sportowej oraz od osiągniętego przez 

zawodnika wyniku sportowego. 

 

Krzysztof Kasztura – z uwagi na szereg wątpliwości i konieczność spokojnego rozpatrzenia 

sugestii wprowadzenia do dokumentu nowych zapisów, złożył wniosek o odesłanie w dniu 
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dzisiejszym projektu uchwały do ponownej analizy przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. 

Ponadto zapytał o tryb przyznawania tych stypendiów. 

 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że tryb przyznawania tych stypendiów nie 

jest objęty kodeksem postępowania administracyjnego. Jest to osobna regulacja, która 

w pewnym  zakresie wprowadza jakiś porządek, jak to stypendium będzie przyznawane. 

Zarządzeniem Burmistrza Miasta jest powołana komisja, która opiniuje wnioski, następnie 

Burmistrz wydaje decyzję, przy czym nie jest to decyzja administracyjna lecz decyzja 

jako rozstrzygnięcie. Uznał, że projekt uchwały zawiera wyczerpującą procedurę 

przyznawania stypendiów. 

 

Alicja Wlach – przychyliła się do wniosku Pana radnego Krzysztofa Kasztury. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek radnego Krzysztofa Kasztury o odesłanie 

projektu uchwały do ponownej analizy przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania i pozbawiania stypendiów sportowych 

dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym i krajowym 

współzawodnictwie sportowym, został odesłany do ponownej analizy przez Komisję Oświaty, 

Kultury i Sportu. 

 

Ad 7.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej 

Cieszyna Nr VII/59/11 z dnia 14 kwietnia 2011r. w  sprawie ustalenia godzin bezpłatnego 

nauczania oraz ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach publicznych prowadzonych 

przez Gminę Cieszyn. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu opowiedziała się za 

podjęciem w/w uchwały, jednakże nie przychyliła się do propozycji poniesienia opłat  

o których mowa w § 1 ust. 2, punktach 4) i 5) projektu uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – złożył wniosek modyfikujący brzmienie §1 ust. 2 punktu 4)   

„Pkt 1  ppkt 2  otrzymuje brzmienie: 

 „2) 2,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę świadczenia udzielonego w czasie przekraczającym 

wymiar zajęć, o którym mowa w § 1”, 

 

jak również brzmienie §1 ust. 2 punktu 5)   

 

5) w Pkt 1 ppkt 3 w miejsce  tekstu: „1,50 za każdą rozpoczętą godzinę zajęć ponad podstawę 

programową opłata ulgowa dla mieszkańców Cieszyna, spełniających co najmniej jedno z 

poniższych kryteriów” wpisać: 1,50 zł za każdą rozpoczętą godzinę świadczenia udzielonego 

w czasie przekraczającym wymiar zajęć o którym mowa w § 1 opłata ulgowa dla rodziców / 

opiekunów prawnych, spełniających co najmniej jedno z poniższych kryteriów”. 

 

Halina Bocheńska – w imieniu Klubu Radnych „Niezależni” złożyła wniosek zbieżny 

z wnioskiem Pana radnego Adama Wójtowicza. 
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Radca Prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że skoro wniosek został złożony ustnie, to 

opiniuje go również ustnie. 

 

BM Mieczysław Szczurek – zaproponował potraktowanie wniosku zgłoszonego przez Pana 

radnego Adama Wójtowicza jako autopoprawkę. 

 

Bolesław Zemła - z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna Nr VII/59/11 z dnia 14 

kwietnia 2011r. w  sprawie ustalenia godzin bezpłatnego nauczania oraz ustalenia opłat za 

świadczenia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, wraz 

z  autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 5 głosach 

wstrzymujących się. 

 

ad 7.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Ustroń 

organizacji nauki religii Kościoła Zielonoświątkowego. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Ustroń organizacji nauki religii Kościoła 

Zielonoświątkowego, Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 7.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia statutu jednostki 

budżetowej Żłobki Miejskie w Cieszynie. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do w/w 

projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, projekt uchwały poddał pod 

głosowanie. 

 

 

Uchwałę w sprawie ustalenia statutu jednostki budżetowej Żłobki Miejskie w Cieszynie, Rada 

przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 7.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy dot. części 

działki nr 103/1 obr. 43 położonej przy ul. Przykopa. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 
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Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy dot. części działki nr 103/1 obr. 43 położonej przy ul. Przykopa, 

Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 7.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy części działki nr 

116 obr. 66. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy części działki nr 116 obr. 66, Rada przyjęła jednogłośnie, 21 

głosami za. 

 

Ad 7.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych 

na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzew – 

pomników przyrody. 

 

Adam Wójtowicz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Urbanistyki, Architektury 

i Ochrony Zabytków do w/w projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody, 

polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody, Rada przyjęła 

jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 7.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia na rok 2012 wysokości 

podatku od nieruchomości. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

Janina Cichomska – zwróciła uwagę na fakt, iż w ubiegłorocznej uchwale Rady Miejskiej 

w sprawie  określenia na rok 2011 wysokości podatku od nieruchomości, była pozycja 

„garaże wolnostojące”. W przedłożonym  projekcie  uchwały takiej pozycji nie ma. 

 

Halina Bocheńska – w imieniu Klubu Radnych  „Niezależni” złożyła wniosek, aby przyjąć 

wzrost stawek podatku od nieruchomości na takim samym poziomie jak proponowany wzrost 

stawek podatku od środków transportowych, tj. o 4,2%. Przypomniała, że zgodnie 

z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w okresie I półrocza 2011 roku do 

I półrocza 2010 roku ceny wzrosły o 4,2% i właśnie o ten wskaźnik Minister Finansów ustalił 

górne granice stawek w podatkach i opłatach lokalnych na rok 2012. W tym również dla 

podatku od nieruchomości. 
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Bolesław Zemła – ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

BM Mieczysław Szczurek – odnosząc się do wypowiedzi Pani radnej Janiny Cichomskiej co 

do brakującej w projekcie uchwały pozycji „garaże wolnostojące” wyjaśnił, że po zmianie 

przepisów „garaże” przechodzą pod pozycję „pozostałe”.   

 

Bolesław Zemła – zwracając się do Pani radnej Haliny Bocheńskiej zapytał, czy wniosek 

zgłoszony przed przerwą jest wnioskiem modyfikującym projekt uchwały? 

 

Halina Bocheńska -  odpowiedziała, że tak. Przypomniała jego treść - przyjąć wzrost stawek 

podatku od nieruchomości na takim samym poziomie jak proponowany wzrost stawek 

podatku od środków transportowych, tj. o 4,2%. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – stwierdził, że tak zgłoszona poprawka do projektu 

uchwały jest niezupełna. Stawki podatku dla poszczególnych pozycji powinny być 

przeliczone na konkretne kwoty. Dodał, iż przeliczanie kwot nie jest zadaniem Rady 

Miejskiej. 

 

Alicja Wlach – wniosła zatem o przeliczenie kwot przez służby miejskie, przyjmując wzrost  

o 4,2%. Zaproponowała jednak, aby przegłosować, czy w ogóle przeliczać te kwoty. 

 

Krzysztof Kasztura – w imieniu Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” złożył wniosek, 

aby przyjąć wzrost stawek podatku od nieruchomości do poziomu 6,2%. 

 

Halina Bocheńska – kontynuując wypowiedź Pani radnej Alicji Wlach stwierdziła, iż od 

przeliczania kwot są służby miejskie, a nie radni. Przypomniała, że w poprzednich kadencjach 

Rady bywały przypadki, że przedkładano projekty uchwał z nowymi stawkami, które były 

przeliczane podczas trwania obrad Rady.  

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Niezależni” – wzrost 

stawek podatku od nieruchomości o 4,2%. 

 

Za w/w wnioskiem głosowało 9 radnych. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

– wzrost stawek podatku od nieruchomości o 6,2%. 

 

Za w/w wnioskiem głosowało 12 radnych. 

Rada opowiedziała się z a wzrostem stawek podatku od nieruchomości o 6,2%. 

 

BM Mieczysław Szczurek – poprosił o 10 minut przerwy, aby móc przygotować nową wersję 

projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 
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BM Mieczysław Szczurek – przedstawił nową wersję projektu uchwały w sprawie określenia 

na rok 2012 wysokości podatku od nieruchomości. W §1 ust.1, punkcie 1) proponowana 

pierwotnie stawka 0,84 zł zmieniona została na 0,81 zł,  pkt 2) 0,42 zł zmieniono na 0,39 zł, 

3) 4,33 zł zmieniono na 4,26 zł, 4) 0,30 zł zmieniono na 0,29 zł.  W §1 ust.2, punkcie 1) 

proponowana pierwotnie stawka 0,70 zł zmieniona została na 0,67 zł, 2) 21,94 zł zmieniono 

na 21,50 zł, 3) 17,09 zł zmieniono na 17,42 zł, 4) 10,24 zł zmieniono na 10,09 zł, 5) 4,45 zł 

zmieniono na 4,37 zł, 6) 3,68 zł zmieniono na 3,63 zł, 7) 7,36 zł zmieniono na 7,26 zł. 

 

Eugeniusz Raabe – złożył wyrazy uznania dla służb miejskich za tak szybkie przeliczenie 

kwot. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie określenia na rok 2012 

wysokości podatku od nieruchomości zgodnie z wnioskiem Klubu Radnych „Wspólnota dla 

Cieszyna”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 12 głosami za, przy 6 głosach przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących się. 

 

Ad 7.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularza 

INFORMACJI W SPRAWIE PODATKU OD  NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO, LEŚNEGO 

– IN – 1 dla osób fizycznych. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że porównując załącznik do przedstawionego projektu 

uchwały z załącznikiem do kolejnego projektu uchwały zauważył, iż w rozdziałach 

„Oświadczenie i podpis składającego/ osoby reprezentującej składającego” w pierwszym 

załączniku jest przytoczony art. 233 §1 Kodeksu karnego, zaś  w drugim załączniku ta 

podstawa prawna nie została przytoczona. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – zgodził się z uwagą Pana radnego Krzysztofa Kasztury. 

Przy omawianiu kolejnego projektu uchwały należałoby dopisać wyrażenie „Uprzedzony/a o 

odpowiedzialności karnej z art. 233 §1 Kodeksu karnego…” 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularza INFORMACJI W SPRAWIE 

PODATKU OD  NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO, LEŚNEGO – IN – 1 dla osób fizycznych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 7.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularza 

DEKLARACJI NA PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI – DN – 1 od osób prawnych, 

jednostek organizacyjnych oraz spółek niemających osobowości prawnej, jednostek 

organizacyjnych Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa i Państwowego Gospodarstwa 

Leśnego Lasy Państwowe. 
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BM Mieczysław Szczurek – zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, polegającą na 

uzupełnieniu zapisu w rozdziale „G” załącznika do projektu uchwały o sformułowanie: 

„Uprzedzony/a o odpowiedzialności karnej z art. 233 §1 Kodeksu karnego…”. 

 

Bolesław Zemła -  z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wzoru formularza DEKLARACJI NA PODATEK OD 

NIERUCHOMOŚCI – DN – 1 od osób prawnych, jednostek organizacyjnych oraz spółek 

niemających osobowości prawnej, jednostek organizacyjnych Agencji Własności Rolnej 

Skarbu Państwa i Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.11. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/13/10 

Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie określenia na rok 2011 wysokości stawek podatku od 

nieruchomości, uchwały nr III/24/02 Rady Miejskiej w Cieszynie w sprawie określenia wzoru 

formularza DEKLARACJI NA PODATEK OD NIERUCHOMOŚCI – DN – 1 od osób 

prawnych, jednostek organizacyjnych oraz spółek niemających osobowości prawnej, 

jednostek organizacyjnych Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa i Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe oraz uchwały nr XLIV/434/05 Rady Miejskiej  

w Cieszynie w sprawie określenia wzoru formularza INFORMACJI W SPRAWIE 

PODATKU OD NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO, LEŚNEGO dla osób fizycznych. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, w/w projekt uchwały poddał pod głosowanie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z podatku od 

nieruchomości. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

Ponadto wspomniała, że Komisja wystąpi z wnioskiem o przedstawienie opinii prawnej 

dotyczącej ewentualnych skutków zmiany warunków przyznawania ulg w podatku od 

nieruchomości wobec podmiotów, które te ulgi obecnie nabyły. 

 

Z-ca BM  Jan Matuszek – odnosząc się do wniosku Komisji Finansów powiedział, że 

w przedłożonym projekcie uchwały nie mamy do czynienia z ingerowaniem 

w dotychczasowe zwolnienia, chodzi jedynie o to, aby nie mieszać pojęć zwolnień 

przedmiotowych i zwolnień podmiotowych. Poprzednio mieliśmy zapis  

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że w dotychczasowej uchwale ulgi  

w podatku od nieruchomości były bardzo podobne, natomiast wprowadzono zmiany 

redakcyjne, aby nie było wątpliwości, że chodzi o zwolnienia przedmiotowe. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, czy po podjęciu tej uchwały zmieni się krąg 

uprawnionych do zwolnień z podatku od nieruchomości? 
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Radca prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że na pewno nie będzie węższy. 

 

Z-ca BM  Jan Matuszek – poinformował, że na dzień dzisiejszy zastosowana procedura 

dotyczy tylko stowarzyszeń prowadzących tego rodzaju działalność. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości  

z podatku od nieruchomości. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.13. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia na rok 2012 stawek 

podatku od środków transportowych. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia na rok 2012 stawek podatku od środków transportowych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 

 

Ad 14. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dziennych 

stawek opłaty targowej, zasad jej ustalania  i poboru. 

 

BM Mieczysław Szczurek – poinformował, że Państwo Radni otrzymali drugi projekt 

uchwały, bowiem zgodnie z sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej konieczne jest, 

pomimo tego, że Miejski Zarząd Dróg wyznaczony jako inkasent jest jednostką budżetową, 

ustalenie wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. W związku z powyższym proponuje się 

rozszerzenie zapisu §5 projektu uchwały o ustalenie wynagrodzenia za inkaso w wysokości 

0,1% od pobranych kwot. Poprosił o potraktowanie powyższej zmiany jako autopoprawki do 

projektu uchwały. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

dziennych stawek opłaty targowej, zasad jej ustalania  i poboru. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 7.15. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2011 

rok. Powiedział, że tutaj również został przedłożony  nowy projekt uchwały oznaczony jako 

Projekt II. Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby coś dodać? 



16 

 

 

BM Mieczysław Szczurek – zaprzeczył. 

 

Bolesław Zemła – poprosił o stanowisko Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię do pierwotnej wersji projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2011 rok. Jednocześnie poinformowała, że Komisja 

Finansów poparła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, aby całą kwotę 18.600,00 zł 

uzyskaną z tytułu wyższych wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu, 

wydatkować na zakup sprzętu i urządzeń przeznaczonych na doposażenie i organizację 

placów zabaw. 

 

BM Mieczysław Szczurek – wspomniał, iż z uzyskanej informacji wynika, że stanowisko 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej w tej kwestii jest odmienne. 

 

Janina Cichomska – przypomniała, że o 18.600,00 zł zostały osiągnięte wyższe wpływy 

z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu, stąd  Burmistrz Miasta proponuje 

15.000,00 zł wydatkować na zakup sprzętu i urządzeń przeznaczonych na doposażenie 

i organizację placów zabaw, zaś 3.600,00 zł na szkolenia dla Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Powiedziała, że Komisja Zdrowia uznając za 

zasadne i konieczne szkolenie członków GKRPA, poparła proponowany przez Burmistrza 

Miasta podział środków. 

 

Alicja Wlach – w związku z zaistniałą sytuacją, złożyła wniosek o przegłosowanie wniosku 

Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że na posiedzeniu Komisji Finansów była mowa, że 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pracuje nie najlepiej, teraz 

słyszy się coś innego. Poprosił o wyjaśnienie. 

 

Janina Cichomska – wyjaśniła, iż właśnie dlatego, że GKRPA pracuje źle, to  niech się szkoli. 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, iż praca komisji nie zależy tak bardzo od kwoty na szkolenia, jak 

od tego co się z tych szkoleń wyniesie i od zaangażowanie w pracę, dlatego podtrzymała swój 

wniosek. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że ponieważ nie widać działań GKRPA zasadnym jest, aby  

w końcu coś się zmieniło. Odnosząc się do zakupu sprzętu i urządzeń przeznaczonych na 

doposażenie i organizację placów zabaw zapytała, gdzie i jaki jak do tej pory został 

zakupiony sprzęt, gdyż dotychczas tego nie widać? 

 

Alicja Wlach – stwierdziła, że skoro ta ilość zakupów na place zabaw jest niezauważalna, to 

tym bardziej trzeba zwiększyć środki na ten cel. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu przyjęła wniosek tej 

samej treści co Komisja Finansów. 

 

Krzysztof Kasztura  -  stwierdził, iż Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów na swoim 

posiedzeniu poparła wniosek Komisji Oświaty, jednakże wówczas nie miała wiedzy, że 

środki te mają być przeznaczone na szkolenie. Powiedział, że w tej sytuacji skłonny jest 
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przychylić się do propozycji przeznaczenia kwoty 3.600,00 zł na szkolenie członków 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Halina Bocheńska – powiedziała, że  jeżeli pracownik źle pracuje, to się nie daje więcej 

pieniędzy aby poprawił efekty swojej pracy, tylko musi się najpierw wykazać chęcią w jakiś 

inny sposób. Dopiero potem dostaje dodatkowe fundusze na poprawę swojego 

funkcjonowania. Stwierdziła, iż coś tutaj nie pasuje. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił uwagę na fakt, że projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna oznaczony jako Projekt II przewiduje podział kwoty 18.600,00 zł na zakup 

sprzętu i organizację placów zabaw – 15.000,00 zł oraz 3.600,00 zł dla GKRPA. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż GKRPA podlega Panu Burmistrzowi, który otrzymał 

informacje na temat pracy tej Komisji. Dokonał  jej oceny i podziału środków zgodnie 

z przedłożonym projektem uchwały. 

 

Alicja Wlach – powiedziała, że podtrzymuje  swój wniosek modyfikujący projekt uchwały, 

aby całą kwotę 18.600,00 zł uzyskaną z tytułu wyższych wpływów z opłat za zezwolenia na 

sprzedaż alkoholu, wydatkować na zakup sprzętu i urządzeń przeznaczonych na doposażenie 

i organizację placów zabaw. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wniosek Pani radnej Alicji Wlach. 

 

Wniosek o wprowadzenie zmiany do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 

2011 rok polegającej na wydatkowaniu kwoty 18.600,00 zł na zakup sprzętu i urządzeń 

przeznaczonych na doposażenie i organizację placów zabaw, Rada przyjęła 10 głosami za, 

przy 5 głosach przeciw i 6 głosach wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta na 2011 rok oznaczony jako Projekt II, wraz z przyjętym wnioskiem Pani radnej Alicji 

Wlach. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2011 rok  wraz z wnioskiem, Rada przyjęła 13 

głosami za, przy 5 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.16. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011-2025, oznaczony jako Projekt II. 

 

Maria Liwczak – powiedziała, że Komisja  Rozwoju, Gospodarki i Finansów pierwotną 

wersję projektu uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bolesław Zemła – z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2011-

2025. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad 7.17. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Miejskiej Cieszyna. Zwrócił się z prośbą o zgłaszanie kandydatur radnych, 

do pracy w Komisji Statutowej. 

 

Krzysztof Herok – zgłosił kandydaturę radnego Adama Wójtowicza. 

 

Halina Bocheńska – zgłosiła kandydaturę radnego Eugeniusza Raabe. 

 

Marta Kawulok – zgłosiła kandydaturę Przewodniczącego Rady Bolesława Zemły. 

 

Krzysztof Wantulok – zgłosił kandydaturę radnego Piotra Tomicy. 

 

Halina Bochęńska – zgłosiła kandydaturę radnej Janiny Cichomskiej. 

 

Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Statutowej. 

 

Bolesław Zemła – zaproponował przegłosowanie składu Komisji Statutowej w osobach 

radnych: Janiny Cichomskiej, Eugeniusza Raabe, Piotra Tomicy, Adama Wójtowicza, 

Bolesława Zemły. 

 

BM Mieczysław Szczurek – zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku kandydatur imiennych 

nie powinno się głosować każdego nazwiska osobno? 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – odpowiedział, że gdyby został złożony i przyjęty 

wniosek o głosowanie każdej kandydatury osobno, wówczas należałoby takie głosowanie 

przeprowadzić.  W przeciwnym razie takiego wymogu nie ma. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Statutowej Rady Miejskiej Cieszyna.  Przytoczył brzmienie §1: „Powołuje się 

doraźną Komisję Statutową w następującym składzie: 1.Janina Cichomska 2.Eugeniusz Raabe 

3.Piotr Tomica 4.Adam Wójtowicz 5.Bolesław Zemła. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – zwrócił uwagę na fakt, aby Komisja Statutowa podczas 

prac nad zapisami Statutu Miasta, nie powielała w nim  zapisów ustawowych. 

 

Halina Bochęńska – przypomniała, że dotychczas w posiedzeniach Komisji Statutowej 

zawsze uczestniczył radca prawny. Wyraziła nadzieję, że nadal tak będzie. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że jeżeli taka będzie wola członków Komisji 

Statutowej, to będzie w niej uczestniczył. 

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna od dnia 17 

października 2011 roku do dnia 14 listopada 2011 roku. Zapytał, czy ktoś z Państwa radnych 

ma pytania do przedłożonego dokumentu? 
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Adam Wójtowicz – odnosząc się do rozdziału IV, punktu 3 sprawozdania zapytał, na jakie 

stawki zmieniono opłaty parkingowe na parkingach zlokalizowanych na terenach miejskich 

poza drogami publicznymi? 

 

Z-ca BM Adam Swakoń – powiedział, że udzieli Panu radnemu odpowiedzi w dniu 

jutrzejszym. 

 

Alicja Wlach – nawiązując do zapisu punktu 38 w rozdziale I sprawozdania mówiącego 

o powołaniu Komisji przetargowej dla przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na Kompleksową dostawę energii elektrycznej, zapytała, czy Pan 

Burmistrz nie rozważał gremialnego zamówienia na dostawę energii elektrycznej? 

Wspomniała, że w Województwie Dolnośląskim tworzą się wręcz związki, czy 

stowarzyszenia gmin w celu wynegocjowania jak najlepszych cen energii elektrycznej dla 

obiektów miejskich. 

 

BM Mieczysław Szczurek – poinformował o daleko posuniętych rozmowach na temat 

stworzenia tzw. grupy zakupowej, aby wszystkie gminy Powiatu Cieszyńskiego przystąpiły 

do jednego przetargu w ramach Stowarzyszenia Samorządowego Ziemi Cieszyńskiej. Dodał, 

że rozmowy na ten temat toczą się już od dłuższego czasu. 

 

Adam Wójtowicz – wyraził zadowolenie z takiego rozwoju sytuacji, gdyż sam również w tej 

sprawie składał interpelację. 

 

Ad 9. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła interpelacje, wnioski i zapytania Pana radnego Czesława 

Banota w sprawie: uruchomienia sekcji hokeja na lodzie dla dzieci;  promocji turystycznej 

miasta; wyznaczenia na Rynku miejsca dla cieszyńskich artystów; zamontowania lustra 

drogowego u zbiegu ulic Paderewskiego i Na Wzgórzu;  wpłat kar do Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  za niezatrudnianie osób niepełnosprawnych;  

funkcjonowania filii Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w centrum miasta;  zatrudniania 

osób niepełnosprawnych;   ośrodków dziennego pobytu dla osób niepełnosprawnych;  

zaplecza do boisk na ul. Bolko Kantora. Zapytała, czy odpowiedzi są dla Pana radnego 

zadawalające? 

 

Czesław Banot – odniósł się kolejno do poszczególnych odpowiedzi, nie uznając za 

satysfakcjonującą odpowiedź na interpelację w sprawie funkcjonowania w centrum miasta 

filii MOPS. Poinformował, że w związku z odpowiedzią na wniosek sprawie zatrudniania 

osób niepełnosprawnych, złożył wniosek do projektu budżetu Miasta na rok 2012 

o zapewnienie środków na ten cel. Ponadto powiedział, że temat zaplecza do boisk na ul. 

Bolko Kantora wymaga przemyślenia i rozważenia możliwości zagospodarowania 200 m
2
 

pomieszczeń magazynowych, które można by zaadaptować na szatnie, czy też zaplecze 

gastronomiczne.  

 

BM Mieczysław Szczurek – odnosząc się do wypowiedzi Pana radnego Czesława Banota na 

temat zagospodarowania pomieszczeń przy ul. Bolko Kantora powiedział, że jedyną formą 

byłoby zwrócenie się do Rady o wydzierżawienie tego komuś na 10 lat w zamian za zrobienie 

remontu i otwarcie tam punktu gastronomicznego. 
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Marta Kawulok – powiedziała, że Pani radna Halina Bocheńska złożyła zapytanie dotyczące 

rejestracji zbiorów u Generalnego Inspektora Ochrony Danych Osobowych. Zwróciła się 

z pytaniem, czy odpowiedź satysfakcjonuje Panią radną? 

 

Halina Bocheńska – odpowiedziała, że tak. Podziękowała za odpowiedź. 

 

Marta Kawulok - przedstawiła wnioski i zapytanie Pani radnej Janiny Cichomskiej w sprawie: 

opracowania przez MOPS procedur weryfikacji realizacji zadań zleconych organizacjom 

pozarządowym; korekty błędnej informacji zamieszczonej na stronie Urzędu Miejskiego o 

bonifikatach przy sprzedaży mieszkań komunalnych; zwiększenia zawartości Biuletynu 

Informacji Publicznej; publikacji we właściwym miejscu w BIP informacji o przetargach;  

przeszkolenia pracowników Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedzialnych za 

zbywanie lokali mieszkalnych;  zmiany zasad obniżania stawek czynszu w mieszkaniowym 

zasobie gminy Cieszyn; wznowienia procedury zbycia lokalu mieszkalnego przy ul. 

Sejmowej 1/5. Poprosiła Panią radną o ustosunkowanie się do odpowiedzi na w/w wnioski. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że odpowiedzi na wniosek w sprawie stawek czynszu nie 

otrzymała, natomiast pozostałe odpowiedzi przyjęła do wiadomości. 

 

Marta Kawulok – stwierdziła, iż sprawa wymaga wyjaśnienia, gdyż w dokumentach 

odpowiedź na ten wniosek się znajduje. Następnie poinformowała, że Pan radny Krzysztof 

Kasztura złożył wniosek o wykonanie koncepcji kanalizacji sanitarnej w rejonie pomiędzy ul. 

Katowicką, a ul. Osiedlową i Szarotka. Zapytała, czy odpowiedź jest dla Pana radnego 

satysfakcjonująca? 

 

Krzysztof Kasztura – podziękował za odpowiedź. 

 

Marta Kawulok – poinformowała, że Pani radna Maria Liwczak złożyła zapytanie dotyczące 

możliwości otrzymania ulgi w podatku od nieruchomości przez Zgromadzenie Sióstr 

Miłosierdzia św. Karola Boromeusza. Zapytała, czy odpowiedź jest dla Pani radnej 

zadawalająca? 

 

Maria Liwczak – podziękowała za odpowiedź. 

 

Marta Kawulok – przedstawiła dwa zapytania Pan radnego Andrzeja Łukasiaka w sprawie 

organizacji w Cieszynie w roku 2012 mety wyścigu TOUR DE POLOGNE oraz w sprawie 

udzielania przez Urząd Miejskiej pomocy w opracowywaniu projektów unijnych. 

Powiedziała, że zapytania te oczekują na odpowiedź, natomiast odpowiedzi doczekały się 

wnioski i zapytania w sprawie:  zagospodarowania terenu po byłej cegielni na tereny 

rekreacyjno-sportowe; wypracowania w 2011r. w cieszyńskich szkołach średniego 

wynagrodzenia dla poszczególnych stopni awansu zawodowego; terminu oddania do użytku 

kompleksu „Pod Wałką”; współpracy pomiędzy komisjami Rady Miejskiej Cieszyna 

i Czeskiego Cieszyna; wpływów z prywatyzacji mieszkań komunalnych w Cieszynie w roku 

2011; wyznaczenia przejścia dla pieszych przez Al. J. Łyska z Lasku Miejskiego; utworzenia 

szkółki hokejowej prowadzonej przez Cieszyński Klub Hokejowy; utrzymania estetyki zieleni 

rond na Pastwiskach.  Poprosiła Pana radnego o ustosunkowanie się do odpowiedzi na w/w 

wnioski. 

 

Andrzej Łukasiak – kolejno odniósł się do poszczególnych odpowiedzi, natomiast odnosząc 

się do zapytania w sprawie udzielania przez Urząd Miejskiej pomocy w opracowywaniu 
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projektów unijnych powiedział, że innych gminach są takie osoby, do których można się 

zgłosić z prośbą o pomoc w opracowaniu wniosku, ubiegając się ośrodki unijne, bądź inne 

środki zewnętrzne. 

 

Marta Kawulok - zapoznała zebranych z wnioskiem Pana radnego Eugeniusza Raabe 

dotyczącym usunięcia afiszy po wyborach parlamentarnych. Zwróciła się z pytaniem, czy 

odpowiedź jest dla Pana radnego satysfakcjonująca? 

 

Eugeniusz Raabe – przytoczył treść odpowiedzi Burmistrza Miasta. Stwierdził, że afisze te 

już dawno miały być usunięte i już miło się wyciągać odpowiednie sankcje wobec tych 

komitetów wyborczych, które tego nie zrobiły. Powiedział, iż prasa donosiła, że 

w Katowicach, czy Sosnowcu tak się dzieje. 

 

BM Mieczysław Szczurek – powiedział, że w dniu dzisiejszym wpłynął wniosek od Pana 

Komendanta Straży Miejskiej odnośnie podjęcia w tej sprawie decyzji. Przepis mówi, że jeśli 

w ciągu 30 dni od daty zakończenia wyborów nie zostaną zdjęte plakaty, Burmistrz zleca ich 

zdjęcie na koszt komitetów wyborczych.  

 

Marta Kawulok – zapytała, czy Pan radny Eugeniusz Raabe chciałby dzisiaj złożyć 

interpelację, wniosek lub zapytanie? 

 

Eugeniusz Raabe – odpowiedział, że tak. Zasygnalizował tematy w nich poruszane: 

konieczność  zmian organizacyjnych  podczas obchodów Święta Niepodległości;  

zwiększenie częstotliwości patrolowania  przez Straż Miejską osiedla Podgórze;  ponowienie 

wniosku o obniżanie podłóg w autobusach komunikacji miejskiej; uporządkowanie terenu 

miejskiego między budynkiem przy ul. Popiołka 2, a placem zabaw Przedszkola nr 18 

w Cieszynie. 

 

Marta Kawulok – poinformowała, iż pisemnej odpowiedzi doczekał się wniosek Pana 

radnego Andrzeja Staniszewskiego w sprawie przedstawienia informacji o sposobie 

zabezpieczenia mieszkańców Cieszyna w przypadku powstania niekorzystnych warunków 

atmosferycznych. Ponadto Pan radny złożył dwa wnioski w sprawie bezpłatnego 

udostępnienia parkingu przy ul. św. J. Sarkandra przez cały tydzień oraz w sprawie 

rozważenia propozycji budowy małego ronda u zbiegu ulic: Bielska- Korfantego. Dodała, że 

Pan radny złożył również zapytanie na temat dotacji celowych na dofinansowanie kosztów 

inwestycji z zakresu ochrony środowiska. Zapytała, czy odpowiedzi są dla Pana radnego 

zadawalające? 

 

Andrzej Staniszewski – odpowiedział, że tak. Podziękował za wszystkie odpowiedzi. 

 

Marta Kawulok – zwróciła się z pytaniem, czy w dniu dzisiejszym ktoś z Państwa radnych 

chciałby złożyć interpelację, wniosek lub zapytanie? 

 

Alicja  Wlach – złożyła interpelację w sprawie wypowiedzenia umowy najmu lokalu przy ul. 

Górnej 14;   wniosek w sprawie skorzystania Gminy Cieszyn ze stosownych przepisów tak, 

aby osoby korzystające z pomocy społecznej otrzymywały ją w zamian za wykonywanie prac 

na rzecz gminy;  wniosek o podjętych działaniach, mających na celu przystąpienia przez 

gminę Cieszyn do programu umożliwiającego dofinansowanie w 90% podłączenia domowych 

instalacji kanalizacyjnych do modernizowanej aktualnie sieci miejskiej;  wniosek o naprawę 

studzienki i zapadłego wokół niej chodnika przy ul. Hajduka;  zapytanie, czy aktualnie gmina 
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Cieszyn współpracuje z Zakładem Karnym w Cieszynie w zakresie świadczenia przez 

więźniów pracy;   zapytanie, czy Straż Miejska w Cieszynie posiada uprawnienia do kontroli 

prywatnych domów pod kątem sprawdzania, czym jego użytkownicy palą w piecach 

centralnego ogrzewania. 

 

Marta Kawulok – z uwagi na brak zgłaszania dalszych interpelacji, wniosków i zapytań, 

przekazała prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady Miejskiej. 

 

Ad 10. 

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wnioski Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska z dnia 25.10.br.  

1.   Komisja wnioskuje o opublikowanie w Biuletynie Informacji Publicznej, Wiadomościach 

Ratuszowych oraz w Głosie Ziemi Cieszyńskiej informacji procedury administracyjnej 

obowiązującej w zakresie możliwości przyłączania nieruchomości do istniejącej sieci 

kanalizacyjnej na terenie miasta. 

2.  Komisja wnioskuje o podjęcie przez odpowiednie służby, działań mających na celu 

uporządkowanie pod względem estetycznym i architektonicznym, terenu parkingu 

zlokalizowanego u zbiegu ulicy Wyższa Brama i Plac Wolności. Dbając o estetykę centrum 

miasta należy m.in. zlikwidować pozostałości po wyburzonym budynku, otynkować ścianę 

szczytową budynku Wyższa Brama 2, zlikwidować skrzynkę przyłącza energetycznego i 

gazowego, wykonać właściwe utwardzenie oraz ogrodzenie parkingu. 

3.   Komisja wnioskuje o zabezpieczenie obiektów po byłej cegielni przy ul. Kościuszki oraz 

byłym motelu przy ul. Bielskiej. Obecny stan techniczny w/w budynków oraz pozostawienie 

ich bez właściwego nadzoru stanowią zagrożenie dla spotykającej się w nich niepełnoletniej 

młodzieży. Zdaniem Komisji występuje również konieczność zwiększenia ilość patroli Straży 

Miejskiej w tych rejonach.  

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że odpowiedź na pierwszy wniosek jest zadawalająca, 

natomiast na dwa kolejne, absolutnie nie. Komisja wystąpi z ponownymi wnioskami, czy tych  

spraw nie da się rozwiązać inaczej. 

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wnioski Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej w sprawie:  

1.  zamieszczenia w „Wiadomościach Ratuszowych” stałej informacji o działalności Punktów 

Konsultacyjnych, 

2.  zwiększenia w przyszłorocznym budżecie Miasta środków na prowadzenie sieci placówek 

wsparcia dziennego – środowiskowych ognisk wychowawczych prowadzonych przez TPD, 

3. przedstawienia szerszej informacji na temat programu „Ładne kwiatki”, którego 

realizatorem jest Stowarzyszenie „Być Razem”, 

4.  organizacji przyszłorocznego letniego wypoczynku dzieci i młodzieży, 

5.  ponownego przygotowania projektu uchwały w sprawie określenia trybu powoływania 

członków oraz i organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego, 

6.  zmiany Regulaminu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Następnie zapoznał zebranych z zapytaniami Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej w sprawie:  

1.  odpłatności za obiady w cieszyńskich szkołach podstawowych i gimnazjach, 

2.  udziału cieszyńskich szkół w programie „Owoce w szkole”, 
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3.   realizacji zadań szczegółowych określonych w Regulaminie działania Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

4. szkoleń członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja nie do końca zgadza się z odpowiedzią na 

zapytanie dotyczące realizacji zadań szczegółowych określonych w Regulaminie działania 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Odnosząc się do odpowiedzi 

na wniosek w sprawie ponownego przygotowania projektu uchwały w sprawie określenia 

trybu powoływania członków oraz i organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego, zapytała radcę prawnego, jaki jest status tej uchwały? 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – powiedział, że uchwała ta weszła w życie i jest 

obowiązująca. Przychylił się do zdania, iż jest to akt prawa miejscowego, ale fakt że uchwala 

nie została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego nie oznacza, że 

ona nie obowiązuje. Uchwała nie została uchylona i dopóki nie powstanie nowy dokument, ta 

uchwała jest obowiązująca. Chyba, że Wojewoda Śląski podejmie kroki w celu jej uchylenia, 

a takich do tej pory nie poczynił. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, czy Pan radca opiniował projekt tej uchwały przed jej 

uchwalaniem, bowiem skoro Pan radca uważa, że jest to przepis prawa miejscowego 

i uchwała powinna być ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego, to 

powinien wówczas do takiego zapisu doprowadzić. 

 

Radca prawny Tomasz Szkaradnik – przyznał, że zaopiniował projekt tej uchwały i w tym 

wypadku popełnił błąd.  

 

Janina Cichomska – przypomniała, że na sesji przed uchwaleniem tej uchwały zwracała 

uwagę, że jest to przepis prawa miejscowego i proponowała zmianę zapisu, ale tej zmiany nie 

dokonano. Wówczas Kierownik MOPS-u stwierdził, że w takiej sytuacji projekt tej uchwały 

trzeba byłoby poddać konsultacjom. 

 

Kazimierz Kawulok – poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia o ustosunkowanie się do 

pozostałych odpowiedzi. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że Komisja za niezadawalającą uznała odpowiedź na 

wniosek w sprawie organizacji przyszłorocznego letniego wypoczynku dzieci i młodzieży, 

bowiem z uzyskanej informacji wynika, że wniosek został przesłany do organizatorów, a to 

nie oni powinni decydować o terminach zajęć. Jest to kwestia doprecyzowania zapisów 

w ofercie konkursowej. Odnosząc się do odpowiedzi na zapytanie dotyczące udziału 

cieszyńskich szkół w programie „Owoce w szkole” wyraziła w imieniu Komisji Zdrowia 

zdziwienie, że  do tego programu zgłosiły się tylko 4 cieszyńskie szkoły. 

 

Krzysztof Kasztura – stwierdził, iż jest to niepokojące, że tylko 4 szkoły wykazały 

zainteresowanie tym programem.  Dodał, iż niezrozumiałym jest fakt, że nauczyciele nie 

dbają w tym momencie o zdrowie dzieci. Uznał, iż trzeba na to zareagować. 

 

Alicja Wlach – zauważyła, że nad dyrektorami szkół jest koordynator – Zespół  Obsługi 

Jednostek Oświatowych. 
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Halina Bocheńska – w uzupełnieniu dodała, że nawet jeśli przypadkiem niezauważone są tego 

typu akcje, to należałoby takimi informacjami się dzielić. Dobrym miejscem ku temu są 

cotygodniowe spotkania Dyrektora ZOJO z dyrekcją szkół podstawowych i gimnazjów. 

 

Kazimierz Kawulok – poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia o kontynuację i odniesienie 

się do pozostałych jeszcze odpowiedzi na wnioski. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż zdecydowanie niezadawalającą jest odpowiedź na wniosek 

w sprawie zwiększenia w przyszłorocznym budżecie Miasta środków na prowadzenie sieci 

placówek wsparcia dziennego – środowiskowych ognisk wychowawczych prowadzonych 

przez TPD.  Stwierdziła, że odpowiedź nie ma pokrycia w faktach, stąd Komisja będzie 

wnioskować o wpisanie do załącznika nr 4 uchwały budżetowej na rok 2012 zadania, które 

zawsze tam się znajdowało – wspieranie świetlic środowiskowych, przeznaczając na to 

zadanie kwotę 55.000,00 zł.  

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wnioski Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie: 

1. wymiany instalacji elektrycznej w budynku Przedszkola nr 4 im. Marii Konopnickiej oraz 

wykonania nowej nawierzchni w alejkach ogrodowych, 

2.  podtrzymania złożonego wcześniej wniosku dotyczącego budowy sali gimnastycznej 

w Szkole Podstawowej nr 1 w Cieszynie, 

3.  zorganizowania spotkania z udziałem Burmistrza Miasta Cieszyna, Przewodniczącego 

Rady Sportu działającej przy Burmistrzu Miasta Cieszyna oraz Przewodniczącego Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu, 

4. ponowienia wniosku dotyczącego zamknięcia bramki w ogrodzeniu od ul. 

Szymanowskiego przy Szkole Podstawowej nr 2 z Oddziałami Integracyjnymi w Cieszynie. 

 

Eugeniusz Raabe – odniósł się kolejno do poszczególnych odpowiedzi. Za żenujący uznał 

brak możliwości porozumienia się od 2006 roku Władz Miasta z Władzami Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Cieszynianka” w sprawie bramki w ogrodzeniu od ul. Szymanowskiego przy 

Szkole Podstawowej nr 2 z Oddziałami Integracyjnymi w Cieszynie.  

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wniosek Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków o wystąpienie do Starostwa Powiatowego z prośbą o poparcie inicjatywy 

utworzenia w Urzędzie Miejskim stanowiska Miejskiego Konserwatora Zabytków. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że Komisja z odpowiedzi jest zadowolona i czeka na dalszy 

rozwój sytuacji. 

 

Kazimierz Kawulok – zapytał, czy przewodniczący którejś z komisji chciałby złożyć w dniu 

dzisiejszym nowy wniosek? 

 

Adam Wójtowicz – odczytał treść wniosku Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków: 

1. W związku z nie uzyskaniem dofinansowania na rewitalizację budynku „Granicy” przy ul. 

Zamkowej 1oraz mając na uwadze stale pogarszający się stan techniczny obiektu, Komisja 

prosi o informację co do planów w stosunku do tego budynku. 

Komisja prosi o przekazanie jej kopii dokumentu, którym Wojewoda Śląski przekazała 

budynek Miastu oraz dokumentu, którym Burmistrz Miasta oddał go w administrację 

Zamkowi Cieszyn, a także informacji o wyniku finansowym budynku za 2010 roku i I połowę 

2011 roku. 
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2. Po uzyskaniu informacji w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym, Komisja 

wnioskuje o podjęcie działań zmierzających do zintensyfikowania sprzedaży mieszkań 

komunalnych. 

3. Komisja prosi o informację na jakim etapie prac jest opracowanie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla obszaru C oraz o postępie prac nad 

projektem planu zagospodarowania przestrzennego dla Śródmieścia Cieszyna. 

 

Janina Cichomska – odczytała pełną treść wniosku Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Patologii Społecznej przyjętego na posiedzeniu w dniu 23.11.br. w sprawie odwołania 

z funkcji Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pana Jakuba Wąsika. 

Sygn. akt BRM.0014.37.ZOP.2011.2. 

 

Kazimierz Kawulok – zapoznał Radę z protokołem kontroli przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną w Domu Spokojnej Starości w dniach 11 i 18 października oraz 3 listopada 2011 

roku. Odczytał wnioski, rekomendacje i uwagi Komisji Rewizyjnej: 

1. Komisja rekomenduje, iż najpilniejszą potrzebą remontową jest wykonanie i montaż 

zewnętrznych parapetów okiennych i dalszy remont lub wymiana stolarki okiennej.  

2. Komisja wnioskuje o przeprowadzenie analizy umowy dzierżawy masztu antenowego,  

zwłaszcza pod kątem osiąganych dochodów z tytułu poddzierżawiania, tak aby osiągnąć 

z tego źródła maksymalne dochody. 

3.  Komisja zauważyła, że łączenie dwóch stanowisk przez Panią Dyrektor DSS może być ze 

szkodą dla jednego lub obu stanowisk. Komisja rekomenduje rozwiązanie przedmiotowego 

tematu poprzez zmianę lub rozwiązanie jednej z tych umów o pracę.  W przypadku 

rozwiązania umowy pomiędzy Dyrektorem DSS a Burmistrzem Miasta Komisja rekomenduje 

przeprowadzenie otwartego konkursu na przedmiotowe stanowisko. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił uzasadnienie do przytoczonych rekomendacji i wniosków 

Komisji Rewizyjnej, jak również podzielił się osobistymi refleksjami wyniesionymi z pobytu 

w Domu Spokojnej Starości. 

 

Kazimierz Kawulok – przedstawił wnioski Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

dotyczące zmiany sposobu parkowania przy Placu Kościelnym oraz w sprawie umieszczenia 

koszy na śmieci w rejonie ulic: Bielska, Cienciały, Zaleskiego, Paderewskiego, Dworkowa, 

Na Wzgórzu. Zapytał Przewodniczącego Klubu, czy odpowiedzi są dla Państwa 

satysfakcjonujące? 

 

Krzysztof Wantulok – odpowiedział, że tak. Podziękował za odpowiedzi. 

 

Kazimierz Kawulok – poinformował, że Klub Radnych „Niezależni” złożył wniosek 

w sprawie przedstawienia informacji na temat funkcjonowania w naszym mieście małych 

i średnich przedsiębiorstw. Powiedział, że ponieważ na dzień dzisiejszy nie wpłynęła jeszcze 

odpowiedź, stąd do tego wniosku powrócimy na następnej sesji.  

   

Ad 11. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa radnych chciałby wygłosić 

oświadczenie? 

Z uwagi na brak chętnych do wygłoszenia oświadczenia, przedstawił korespondencję 

kierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna: 
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1. Zarząd Oddziału Miejskiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Cieszynie, 

zwraca się z prośbą do Rady Miejskiej o zwiększenie kwoty na utrzymanie jednostek OSP 

na rok 2012, 

2. w ślad za stanowiskiem Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie poprawy bezpieczeństwa 

w ruchu drogowym na drodze wojewódzkiej pomiędzy Pawłowicami a Cieszynem, 

Burmistrz Miasta Cieszyna w dniu 16.11.11r. wystosował pismo do Ministerstwa 

Infrastruktury Departamentu Transportu Drogowego z prośbą  o przekazanie informacji 

o podjętych działaniach i sposobie załatwienia tego palącego problemu, 

3. Państwo Jadwiga i Rafał Tokarczyk, zamieszkali przy ul. Filasiewicza w  Cieszynie, 

zwracają się z prośbą o ponowne rozpatrzenie ich pism i interwencji w sprawie zmiany 

klasyfikacji działki nr 30/82 obr.21 w Cieszynie, 

4. Przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiego zaprasza na XVI sesję Rady, która 

odbędzie się w dniu 29.11.11r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego 

w Cieszynie, 

5. Zarząd Koła Polskiego Związku Niewidomych w Cieszynie dziękuje panom - 

Czesławowi Bonotowi i Januszowi Rokickiemu za darmowy przewóz i oprowadzenie 

podopiecznych Koła, po nowopowstałych ośrodkach naszego miasta, 

6. Prezes Stowarzyszenia „Wszechnica” prosi o wsparcie inicjatywy upamiętnienia 

Żołnierzy Wyklętych, na których wyroki śmierci zapadły w 1946 roku w cieszyńskim 

Ratuszu. Zdaniem Stowarzyszenia dobrym sposobem oddania czci żołnierzom byłoby 

zwieszenie w głównym lub na głównym budynku Władz Miasta Cieszyna, pamiątkowej 

tablicy – poprosił Przewodniczących Klubów Radnych o przedstawienie stanowisk do 

prośby Stowarzyszenia. 

 

Adam Wójtowicz  –  powiedział, że Klub Radnych  Platformy Obywatelskiej opowiedział się 

za tablicą, natomiast ma zastrzeżenia co do umieszczania jej na budynku lub w budynku 

Ratusza. Podał propozycję innej lokalizacji pamiątkowej tablicy – pomnik Pod Wałką 

poświęcony ofiarom poległym w czasie  II wojny światowej, bądź inne miejsce lecz nie 

budynek Ratusza. 

 

Halina Bocheńska -   poinformowała, że Klub Radnych „Niezależni” również jest przychylny 

inicjatywie upamiętnienia tych którzy zginęli, natomiast nie do końca zgadza się 

z umieszczeniem w petycji do mieszkańców   jednego zdania, które może poróżnić nasze 

społeczeństwo. W zdaniu tym jest informacja, że prokuratorami byli również cieszyniacy, że 

jest to hańba. Powiedziała, że z tym Klub się zgadza, natomiast po co różnić mieszkańców 

skoro wiadomo, że idea jest na pewno warta tego, aby w ten sposób upamiętnić tą sytuację i 

ten mord.  

 

BM Mieczysław Szczurek – powiedział, iż jest już skonsultowana opinia Wydziału 

Organizacyjnego  Urzędu Miejskiego, że taka tablica mogłaby zawisnąć koło wejścia do sali 

sesyjnej. 

 

Władysław Macura – w pełni przychylił się do wniosku jaki złożyło Stowarzyszenie 

„Wszechnica”. Zapis zamieszczony w petycji do mieszkańców mówiący o cieszyniakach 

biorących udział w tym procesie nie służy różnicowaniu społeczeństwa. To jest prawda 

historyczna. Przychylił się do lokalizacji tablicy pamiątkowej zgodnie z propozycją Pana 

Burmistrza. 
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Eugeniusz Raabe – stwierdził, że prawda historyczna powinna być wyeksponowana 

i upamiętnić to wydarzenie trzeba, lecz  zaproponował nie drążyć za bardzo tego tematu, bo 

bardzo łatwo o pomyłkę i można bardzo łatwo kogoś skrzywdzić. Odnosząc się zaś do 

lokalizacji tej tablicy stwierdził, iż to wymaga jeszcze rozważenia. 

 

Andrzej Łukasiak – propozycję zgłoszoną przez Pana Burmistrza uznał za bardzo dobrą. 

Powiedział,  że są to prawdy historyczne, stad pozwólmy na to, aby to wszystko przetrwało 

do następnych pokoleń. Niech to będzie również lekcja historii i przestroga dla młodego 

pokolenia. 

 

Krzysztof Wantulok – powiedział, że należałoby skupić się na tym, aby najważniejsze w tej 

tablicy pamiątkowej było upamiętnienie pokrzywdzonych. Aby to się odnosiło nie do tych 

którzy zadawali cierpienie, ale aby to było upamiętnienie tych, którzy ucierpieli. 

 

Adam Wójtowicz – przestrzegł przed ewentualnymi kolejnymi wnioskami osób uważanych 

za pokrzywdzone, które również będą oczekiwać umieszczenia tablic pamiątkowych 

w budynku Ratusza. Zaproponował raz jeszcze zastanowienie się nad tą lokalizacją, abyśmy 

z Ratusza nie zrobili muzeum i nie zapędzili się w niewłaściwy kierunek. 

 

Władysław Macura – zauważył, że autorem tekstu jest Stowarzyszenie „Wszechnica”, stąd 

nie można niczego sugerować ani narzucać lecz ewentualnie ze Stowarzyszeniem ten tekst 

konsultować. 

 

Krzysztof Kasztura – przyznał, że ten wątek historii nie jest mu znany. Powiedział, że chętnie 

poznałby wersję tych wydarzeń przekazaną przez historyków. Na dzień dzisiejszy trudno 

jednoznacznie powiedzieć gdzie taka tablica miałaby się znaleźć i zaakceptować taką, czy 

inną treść. Do tematu trzeba podejść z wielką rozwagą.  

 

Eugeniusz Raabe – jako prawdę historyczną podał informację, że zaraz po II wojnie 

światowej bardzo dużo wyroków śmierci w trybie doraźnym było wykonywanych 

w cieszyńskim Zakładzie Karnym. Dopiero w późniejszym okresie wyroki śmierci 

wykonywano w tzw. centralnych więzieniach, czyli Katowicach, Krakowie, Warszawie. 

 

Janina Cichomska – przytoczyła proponowaną treść napisu na tablicy pamiątkowej. 

Stwierdziła, iż w tej treści nie ma niczego takiego, co mogłoby mieszkańców poróżnić. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że kiedyś dotarły do niego informacje, że osoby, które 

zginęły w cieszyńskim więzieniu były palone w piecach kotłowni obecnego Liceum 

Ogólnokształcącego im. A. Osuchowskiego.  Poddał po rozważenie również tego miejsca dla 

umieszczenia pamiątkowej tablicy. 

 

Władysław Macura – polemizując z wypowiedzią Pana radnego Kazimierza Kabiesza 

stwierdził, że ważniejsze jest miejsce w którym zapadł wyrok. 

 

Janina Cichomska – odnosząc się do wypowiedzi Pana radnego Władysława Macury 

powiedziała, że nie na każdym Sądzie wiesza się pamiątkowe tablice. 

 

Bolesław Zemła – przychylił się do głosu Pana radnego Krzysztofa Kasztury, aby w celu 

poznania tego smutnego wątku historycznego zaprosić np. prof. Idziego Panica oraz 

przedstawicieli Stowarzyszenia „Wszechnica”. 
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Adam Wójtowicz – zaproponował, aby odpowiedzieć Stowarzyszeniu „Wszechnica”, że Rada 

Miejska Cieszyna jest za upamiętnieniem ofiar poprzez wykonanie tablicy pamiątkowej, 

natomiast aby wypracować stanowisko co do jej lokalizacji, temat wymaga jeszcze głębszej 

analizy. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że na tym etapie ograniczyłby się tylko do stwierdzenia, że 

Rada Miejska jest za upamiętnieniem tych wydarzeń. 

 

Władysław Macura – stwierdził, że najważniejszy jest tekst jaki proponuje się umieścić na  

tablicy, a on nie budzi wątpliwości. A że w apelu jest napisane trochę prawdy historycznej, to 

cóż z tego? Mamy się bać prawdy historycznej? 

 

Eugeniusz Raabe -  zaproponował zmierzanie do końca tej dyskusji. Opowiedział się za 

zorganizowaniem spotkania z udziałem przedstawicieli  Stowarzyszenia „Wszechnica”, 

Prezydium Rady oraz  przewodniczących klubów radnych i wspólne uzgodnienie tej kwestii. 

 

Halina Bocheńska – również przychyliła się do propozycji Pana radnego Krzysztofa 

Kasztury, aby przed podjęciem decyzji w tej sprawie kompetentna osoba przekazała nam rys 

historyczny.   

 

Bolesław Zemła – powiedział, że w związku z powyższym w piśmie do Stowarzyszenia 

„Wszechnica” zawarta zostanie wola Rady Miejskiej co do upamiętnienia ofiar z 1946 roku 

tablicą pamiątkową, natomiast tej treść i lokalizacja wymaga uzgodnienia. 

Ponadto poinformował, że w związku z głosami i wnioskami Państwa radnych na temat 

współpracy Rady Miejskiej z Radą Czeskiego Cieszyna, Burmistrz Miasta wystosował pismo 

do Starosty Czeskiego Cieszyna z prośbą o zajęcie stanowiska, czy  wyraża chęć ożywienia 

tej współpracy. Na dzień dzisiejszy czekamy na odpowiedź. 

 

Sekretarz Miasta – nawiązał do jednej z sesji Rady Miejskiej, na której poruszana była sprawa 

przywrócenia ruchu kolejowego na trasie Bielsko-Cieszyn, Cieszyn-Bielsko. 

Powiedział, że w dzisiejszym numerze „Gazety Wyborczej” - dodatku Bielsko-Biała pisze, że 

od 11 grudnia br. wchodzi w życie nowy rozkład jazdy pociągów. Odczytał  fragment tego 

artykułu „…Na zmianach zyskają też pasażerowie z Cieszyna, którym udało się wywalczyć 

powrót połączenia z Bielskiem-Białą i Oświęcimiem…”. 

 

Bolesław Zemła – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze w sprawach różnych zabrać 

głos? 

 

Krzysztof Kasztura – poinformował o sobotnim „Rajdzie Cieszyńskiej Barbórki”, która 

cieszyła się wielkim zainteresowaniem wśród młodych ludzi. Powiedział, że taka jest magia 

imprez, które przyciągają osoby z zewnątrz.  

 

Władysław Macura – nawiązując jeszcze do dzisiejszej dyskusji na temat tablicy pamiątkowej 

i treści apelu skierowanego do mieszkańców powiedział, że chciałby w dwóch zdaniach 

przekazać prawdę historyczną na temat Pomnika Legionistów. Otóż nie jest powszechnie 

wiadomo, że Pomnik Legionistów nie zburzyli  hitlerowcy, tylko V Kolumna z Cieszyna. 

Nazwiska tych osób zostały podane w publikacjach książkowych i nic w związku z tym 

strasznego się nie wydarzyło, a my boimy się użyć ogólników.  
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Marta Kawulok – powiedziała, że na jej ręce został złożony projekt obywatelski skierowany 

do Burmistrza Miasta i Przewodniczącego Rady w sprawie dezaprobaty dla wszystkich 

imprez masowych odbywających się na cieszyńskim Rynku i przylegających ulicach, które 

mają miejsce po godzinie 22.00. Projekt podpisało 290 osób, w tym 136 mieszkańców z ulic 

najbliższych Rynku. 

 

Eugeniusz Raabe – nawiązał do swojej wypowiedzi z ostatniej sesji na temat koncertu  

„Classic and Jazz”, który był słabo rozreklamowany. Poruszając ten temat miał dobre 

intencje, tymczasem wypowiedź została odebrana jako zarzut. Otrzymał obszerne pismo, że 

jako współorganizator powinien wiedzieć o tym koncercie. Dodał, że kwestię tą wyjaśnił 

z  Naczelnikiem Wydziału Kultury Panem Piotrem Gruchelem,  natomiast  podkreślił, że był 

to wspaniały koncert edukacyjny, w którym brała udział zarówno młodzież, jak i osoby 

z Uniwersytetu III Wieku.  

 

 

Ad 15. 

 

Przewodniczący zamknął obrady czternastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

          

Jolanta Fajkis        Bolesław Zemła 

           

 

 


